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Én a 2021/22-es tanév őszi szemeszterét töltöttem Foggiaban, amit, ha egy szóval kéne 

megfogalmaznom, akkor csak annyit mondanék: kalandos volt. 

Ha Foggiaba utazol, fel kell készülnöd arra, hogy nem egy tipikus szép olasz városka. Nincs 

sok látnivaló, turisták nem jönnek ide. A közterületek szeméttel teliek, Elég erős a maffiának a 

jelenléte is, ami a helyiek szerint semmiség ugyan, de azért nem elhanyagolható tény. Az 

emberek 90%-a nem beszél angolul, így aki nem tud olaszul, annak nagy kihívást jelenthet a 

mindennapi élet is. Mindezek ellenére Puglia és maga Olaszország szépsége, a tengerpart 

közelsége teljes mértékben kárpótolt. 

Az egyetem laza volt, a vizsgák könnyen teljesíthetőek. A félév elején azonban érdemes 

megkeresni a tanárokat egyeztetés miatt. Nekem volt olyan tárgy, amit még kiutazás előtt 

kiválasztottam, de kiderült, hogy nem is létezik. Illetve nem biztos, hogy minden oktató tudja 

biztosítani a vizsgát és a tananyagot angolul. A covid miatt hibrid volt az oktatás, ha volt Green 

Passod, akkor mehettél csak be az egyetemre, ha nem, akkor online lehetett követni az órákat.  

Az egész félévem során az ESN tagok nagyon sokat segítettek, hozzájuk bármilyen kérdéssel 

lehetett fordulni. Kiutazás előtt már segítenek az albérletkeresésében is és ha megérkezel a 

városba, kijönnek érted az állomásra, hogy elvigyenek a lakásodhoz. A vírus miatt ugyan 

kevesebb programlehetőség volt, de így is sikerült ellátogatnunk számos helyre. Szerveztek utat 

például Polignanoba, Nápolyba, Otrantoba. 

Én egyedül is és az új barátaimmal is sokat utaztam, mert a környéken csodálatos városok 

találhatók. A vonatjegy elég drága, a busztársaságok sokkal olcsóbbak és olyan helyekre is el 

lehet jutni velük, ahová vonattal nem. Bariból nagyon kedvező áron lehet repülőjegyeket találni, 

én Szófiába utaztam oda-vissza 8 euróért, de sokan mentek például Máltára, Görögországba, 

Lengyelországba is. 

Úgy gondolom, az Erasmus félévem sokkal inkább lehetőséget adott a személyes 

fejlődésemnek, mintsem a szakmainak. Rengeteg kihívással kellett szembesülnöm 

folyamatosan, melyek után azt gondoltam „ha most ezt sikerült megoldanom, akkor már minden 

más is menni fog”. Megtanultam kiállni magamért és gondoskodni saját magamról. Sokszor 

nem éreztem, hogy nekem ott a helyem, de összességében hálás vagyok, mert olyan helyekre 

tudtam ellátogatni, ahová talán soha többé nem fogok, életreszóló barátságokat szereztem, 

testközelből ismerhettem meg az olasz kultúrát, tanulhattam a nyelvet.   



Amit még mindenképpen megemlítenék a kiutazással kapcsolatban, hogy mindenki pontosan 

mindent beszéljen meg az oktatóival, hogy hogyan tudja teljesíteni a tárgyakat az Erasmus 

féléve során még mielőtt kiutazik, különösen a pszichológus hallgatók figyeljenek a 

Pályaszocializációra és Műhelymunkákra. Nekem és a velem egyidőben utazóknak sok 

kellemetlenségek okozott ezeknek a tárgyaknak a teljesítése/nem teljesítése, egyeztetése. 
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